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همدیگــر قــرار می گیریم. ایــن فضای خوبی نیســت. فکر می کنم دوســتان 
می توانستند جلسه ای بگذارند که به نامه نگاری ختم نشود. این مکاتبات و رفت و 
برگشت های پینگ پنگی به شورا آسیب می رساند. اگر قرار است از این اتاق به آن 
اتاق نامه نگاری کنیم؟ الحمدالله همه تواضــع دارند خواهش می کنم به اتاق 

 همدیگر بروند و حرف بزنند. ادامه این نامه نگاری ها خوب نیست.«

باتهدیدوشعرخوانیجانمیزنم �
محمد آخوندی، رئیس کمیســیون برنامــه و بودجه 
شورای شهر تهران که زمان تذکر نرجس سلیمانی غایب 
بود، خود را به صحن رســاند و در مقام پاسخگویی به این 
انتقاد نرجس سلیمانی را دیکتاتور خوانده و گفت: »ما با 
یک دیکتاتوری روبه رو هستیم که 3 سال است هر حرفی دوست دارد می زند و 
هر کاری دوســت دارد انجام می دهد، اما کسی اگر کار قانونی انجام می دهد 
مــورد حمله قرار می گیرد. نگرانــی وجود ندارد. من در مــورد نظارت بر رفتار 
نمایندگان صحبت کردم و چند کانال های مختلف تلگرامی که مشخص است 
که متعلق به چه کسی است بنده را تخریب می کنند. بنده شاخص های ارزیابی 
را هم ارائه خواهم کرد. ما مظلوم نمایی بلد نیستیم اما 3 سال افرادی در شورای 
شهر بودند که توسط افرادِ گروه هایی تخریب می شوند. متاسفم اگر نکته ای 
وجود دارد، من نمردم، زنده هستم، تلفن را بردارید بگویید این نامه شما اشتباه 
است. مگر میکروفن شــورا جای این حرف هاســت؟ مگر من کارمند کسی 
هستم؟ من عضو شورا هستم، شهرداری نیستم که شعر بخوانید و تهدید کنید. 
من نماینده مردم هستم و کسی حق ندارد بنده را تهدید کند. استعفا بدهید یا 
انصراف دهید. رئیس شورا می تواند عملکرد کمیسیون را بررسی کند. ما اجازه 
نمی دهیم طرح و لایحه ای روی زمین بماند و هر یکشــنبه و سه شنبه جلسه 
برگزار می کنیم. بررســی کنید ما در این 3 ســال بیشــتر نظارت داشــتیم یا 

کمیسیون نظارت و حقوقی؟«
چمران گفت: »به کمیسیون نظارت و حقوقی اشاره نکنید.« آخوندی پاسخ 
داد: »اشــاره، تهدید و تعیین تکلیف کردند. اجازه بدهید من صحبت کنم. به 
عنوان رئیس شورا نامه ای در خصوص تحقیق و تفحص به ما ارسال کردید و من 
به همراه کارشناسان آن را در کمیسیون بررسی کرده و اعلام کردیم که این نکات 
وجود دارد. یک پیشنهاد هم دادیم که جلسه ای با متقاضیان تحقیق و تفحص 
برگزار شود. به ما می خندند وقتی مطلبی را اشتباه بنویسیم. گفتیم این موارد 
ربطی به سازمان املاک ندارد. در ماجرای قبلی خانم سلیمانی گفتند که چرا 
رونوشت به ما نداده اید؟ ما گفتیم رونوشت به متقاضیان تحقیق و تفحص بزنید 
تا نگویند چرا توقف دادید. من در سیستم شورا رونوشت زدم مگر اعضای شورای 
شهر نامحرم هستند؟ مگر به کسی توهین کردیم؟ من چه دفاعی از شهرداری 
کردم؟ من کجا پاســخ تحقیق و تفحص دادم؟ کلمه کلمه ی حرف ها اینجا بار 
حقوقی دارد. شما که رئیس کمیسیون حقوقی هستید. من نوشتم این ایرادات 
به این متن وارد اســت، شما به عنوان رئیس شورا نظرتان را بگویید. حرف بدی 

زدم؟ به کسی فحش دادیم؟ بی احترامی کردیم؟ از کسی دفاع کردیم؟ اگر بنا کار 
نظارتی است، من بیش از همه شما در این سه سال کار نظارتی کردم. پس من 
خواهش می کنم حتماً از کمیسیون بودجه عذرخواهی کنید نه از بنده حقیر. 
لطفاً تهدید نکنید من شــهرداری نیستم با این تهدیدها جا بزنم. من به وظیفه 
قانونی خود عمل می کنم. حتماً در اولین فرصت جلسه می گذاریم و تحقیق و 
تفحص را انجام می دهیم. کسی نباید بترسد، شهردار تهران گفته که تحقیق و 

تفحص را آغاز کنید.«
پس از این بحث ها در نهایت با میانجی گری دیگر اعضای شورای شهر تهران 

جلسه مشترک این دو کمیسیون عصر روز گذشته برگزار شد.

ماتاآخرمیمانیموشمانمیمانید �
مهدی اقراریان، عضو شورای شهر تهران اما به موضوع 
قصه پرغصه منتقدان شهردار تهران اشــاره کرده و تاکید 
کــرد: »این موضوع ربطی به انتخابات ریاســت جمهوری 
ندارد، هرچند اقدامات و کارهای اشــتباه آقای زاکانی در 
انتخابات به شــورای ششم آسیب زده اما بیش از دو و نیم سال و پس از ۶ ماه از 
انتصاب ایشان به دلیل رفتارهای ایشان جمعی از اعضا به این نتیجه رسیدند که 
شهردار کارآمدی لازم برای مدیریت شهر را ندارد. شاید بیشترین همکاری را هم 
این شــورا برای اصلاح روند شهرداری داشته است، متأسفانه شاهدیم که خط 
برخورد با منتقدین هر روز پررنگ و گسترده تر می شود. فضای مجازی حاکی از 

ساماندهی علیه منتقدان زاکانی است.«
او افزود: »ما به آقای زاکانی گفتیم در مورد ودیعه مسکن توضیح داده شود و 
شهردار اجازه ندهد که افراد نزدیک شما در موضوعات شهرداری مداخله کنند. 
نمی دانیم جرم ما چیست که هر روز باید تحت فشار باشیم. آقای شربیانی در ۱۸ 
اردیبهشــت نطقی در شورا داشت و بعد از آن تحت فشار قرار گرفت. علاقه مند 
نیستیم که بگوییم دوستان از چه ابزاری برای فشار به اعضا استفاده می کنند. 
۱۸ نفر از اعضای شــورا به آقای زاکانی رأی دادند اما امروز تقریباً نیمی از اعضا 
به عملکرد ایشــان انتقــاد جدی دارند. فکر می کنند فشــار به منتقدین باعث 
عقب نشینی منتقدان خواهد شد؟ خیر. از راهکارهای قانونی استفاده می کنند، 
در مورد تحقیق و تفحص همکاری نشــد و ما در مورد مسکن تحقیق و تفحص 
می کنیم تا کمیســیون شهرسازی موضوع را بررسی کند. کار خوبی نیست که 
شهرداری ســنگ اندازی می کند. اگر روندی که شــهرداری در شهرستان ری 
دنبال می کند، اصلاح نکند، مجبوریم در خصوص اقداماتی در راستای فشار بر 
منتقدان با مردم صحبت کنیم. بدانید که اعضای شورا تا پایان کار می مانند اما 

تجربه سیاسی شما نشان داده که معمولًا شما که تا پایان نمی مانید.«
البته ناصر امانی نیز در مورد فشار بر منتقدان به ویژه جعفر شربیانی، عضو 
هیئت رئیسه شورای شهر تهران به شــهرداری تهران تذکر داد. این تذکرات در 
راســتای این است که شهرداری برای دومین بار تصمیم دارد دفتر شربیانی در 

شهرری را تعطیل کند.

رخداد بین الملل

گروه خبر: بعدازظهر روز گذشته رسانه ها از یک حادثه امنیتی گسترده در 
لبنــان خبر دادند. تعداد زیادی از نیروهای حزب الله لبنان که برای باخبر 
شــدن از تماس های تلفنی با هدف حفظ امنیــت ارتباطات و اجتناب از 
شنود به جای استفاده از تلفن همراه از پیجرهای کوچک همراه استفاده 
می کردند، پس از به صدا درآمدن زنگ های دســتگاه پیجرشان با انفجار 
ناگهانی این دستگاه مواجه شدند. براساس گزارش رسانه ها تعداد زیادی از 
شهروندان لبنان به دلیل انفجار ناگهانی دستگاه های پیجر دچار مجروحیت 
شــدید شدند. بعد از انتشــار گســترده این خبر و فیلم های دوربین های 
مداربسته از نقاط مختلف در جنوب و شرق لبنان که نشان می داد افرادی 
پس از چک کردن دستگاه پیجر که معمولًا روی کمربند نصب می شود با 
انفجار این دســتگاه مواجه می شوند، خبرنگار الجزیره گزارش داده است 
که تعداد بســیار زیادی از شــهروندان لبنانی با جراحات شدید و سطحی 
به بیمارســتان های لبنان هجوم آورده اند. اخبار مختلف حاکی از زخمی 
شــدن ده ها تا بیــش از هزار نیروی حزب الله که عمدتاً بــرای ارتباطات از 
این دستگاه ها استفاده می کنند، بود. براساس بیانیه سه شنبه شب وزارت 
بهداشــت لبنان ۸ کشته و ۲۷۵۰ مجروح بر اثر این حمله به جا مانده اند. 
فراس الابیض، وزیر بهداشت لبنان گفته است که یک کودک ۸ ساله در بین 
کشته شدگان است. به گفته این مقام لبنانی دست کم ۲۰۰ نفر از مجروحان 
وضعیت وخیمی دارند. حزب الله لبنان، عصر دیروز با صدور بیانیه ای ضمن 
تایید این حمله گسترده، از بررسی علمی و فنی دلیل این واقعه خبر داد. 
حزب الله لبنان در این بیانیه تاکید کرده است که برای دفاع از لبنان آمادگی 
کامل دارد. در این بیانیه آمده است: »این شایعات همزمان با تهدیدهای 
دشمن صهیونیستی مبنی بر تغییر وضعیت در شمال است ولی مقاومت 
تاکید دارد که برای دفاع از لبنان و ملت این کشور در بالاترین سطح آمادگی 
قرار دارد.« حزب الله در ادامه از مردم لبنان خواسته است که به شایعاتی که 
با هدف جنگ روانی از سوی دشمن منتشر می شود توجه نکنند. تا لحظه 
تنظیم این گزارش دولت اسرائیل هیچ واکنشی به این حادثه نشان نداده  و 
اظهارنظری در مورد آن نکرده است. تحلیل گران نظرهای مختلفی در مورد 
انجام این حمله بیان کرده اند. الیجا مگنیر، تحلیل گر نظامی معتقد است 
که این یک حمله پیچیده اســت که احتمالًا از طریق امواج رادیویی انجام 
شده است. وی می گوید نصب مواد منفجره در یک دستگاه بسیار کوچک 
مانند پیجر به شکلی که فعالیت عادی آن ادامه پیدا کند، بسیار مشکل و 

پیچیده است.

مجروحیتسفیرایراندرلبنان �
انفجار پیجرها همچنین باعث جراحت مجتبی امانی، سفیر جمهوری 
اسلامی ایران در لبنان نیز شــد. هرچند شایعاتی در مورد جراحت شدید 
ســفیر ایران در بیروت منتشر شــده بود، ســفارت ایران در لبنان با انتشار 
بیانیه ای در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: »جناب آقای مجتبی امانی، 
سفیر محترم جمهوری اســلامی ایران ]در بیروت[ دچار جراحت سطحی 
شده اند. حال عمومی ایشان خوب است.« شبکه خبری المیادین نیز در 
خبری نوشت: »سفیر ایران پیجری همراه نداشته و دلیل مجروحیت وی، 

انفجار پیجر یکی از همراهان آقای امانی بوده است.«

قدرتنماییبزرگیاحملهازرویناچاری �
حمله گسترده به نیروهای حزب الله لبنان از طریق دستگاه های پیجر، با 
واکنش های گسترده ای از سوی تحلیل گران مواجه شد. نوار شبان، تحلیل گر 
مســائل امنیتــی در ترکیه به الجزیــره می گوید: »این واقعه نشــان دهنده 
یک شکست امنیتی بزرگ برای حزب الله اســت. … وقوع همزمان هزاران 
تــلاش برای ترور اثرات روانی شــدیدی بر جا می گــذارد و حزب الله را تحت 
تاثیر قرار می دهد. این مســئله باعث وحشــت در سطح منطقه می شود و 
فشار بر حزب الله را افزایش می دهد.« جمال جوشن، نویسنده و تحلیل گر 
مســائل سیاسی در بیروت معتقد است که اقدام اسرائیل، هر چند اقدامی 
بزرگ محســوب می شود، اما اقدامی از روی ناچاری محسوب می شود. وی 
می گوید: »اسرائیل به چنین فناوری هایی دسترسی دارد و می تواند چنین 
کاری را انجام دهد، اما استفاده از این سلاح مخفی در این موقعیت خاص 
نشان می دهد که آنها از سر ناچاری مجبور به توسل به این سلاح شده اند. 
در نتیجه از یک سو این یک واقعه بسیار مهم است اما از سوی دیگر تا حدی 
اقدامی از سر ناچاری است.« رامی خوری، یکی از اعضای برجسته دانشگاه 
آمریکایی بیــروت، در گفت وگو با الجزیره انفجارهای پیجر را خطرناک ترین 
رویداد سال های گذشته پیرامون حزب الله لبنان خواند. این استاد دانشگاه 
می گوید: »این حادثه می تواند نشــانه آغاز یک کارزار بزرگتر باشد. فراموش 
نکنید که اســرائیل ماه هاســت در مورد رفع تهدید حزب الله صحبت کرده 
است. این یک مسئله بزرگ برای آنهاست، حتی بسیار جدی تر از حماس. 
اسرائیلی ها امروز اعتماد بیشتر و پررنگ تری به آمریکایی ها و حمایت انگلیس 
و غرب از خود دارند. آنها احساس می کنند هر کاری که بخواهند می توانند 

انجام  دهند و غرب در هر حالتی از آنها حمایت خواهد کرد.«

حفره نفوذی-سایبری چندین کشته و صد ها مجروح در لبنان بر جای گذاشت

انفجارزنجیرهایپیجرها
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مصداق مستضعفین بدانیم، این موضوع بارها مورد تاکید رئیس جمهور قرار 
گرفته است. ثابتی همچنین گفت: »آقای پزشکیان روز گذشته در کنفرانس 
خبری گفتند ما با آمریکا برادریم، آمریکایی ها ثابت کردند نمی خواهند با ما 
برادر باشند، می خواهند با ما دشمنی بکنند.« فیلم این نطق در اکانت توئیتر 
ثابتی هم منتشر شد و بسیاری از کاربران نمونه ایران و عراق را به او یادآوری 
کردند. اما در نهایت، ذکر این نکته لازم است که هیچ کس از عشق به آمریکا 
صحبت نکرد. این ادبیات تخریبی نیز مثل نوشــته های کیهان، سابقه ای 

طولانی دارد. 

دیرآمدیبرادر �
عباس گــودرزی، نماینده بروجــرد نیز خطاب به پزشــکیان گفت: 
»انقلاب اسلامی صادر شد، دیر آمدی برادر؛ انقلاب اسلامی زمانی صادر 
شد که بیداری اسلامی دنیا را فراگیر کرد، انقلاب اسلامی زمانی صادر شد 
که در مقابل کاخ ســفید جوان ها عکس آقا را بلند می کنند و در قلب اروپا 
و آمریــکا نماز جماعت می خوانند. انقلاب اســلامی زمانی صادر شــد که 
جوان های جبهه مقاومت که با سنگ علیه اسرائیل ایستادگی می کردند، 

امروز موشک هایپرسونیک به قلب دشمن پرتاب می کند.« 

بحثانحصارقدرتاستودیگرهیچ �
احمد شیرزاد، نماینده مجلس ششم به »هم میهن« 
گفت: هیچ دولتی نیست که بدون مخالف باشد. اما فکر 
می کنم در حال حاضر، در عرصه سیاســی و فرهنگی 
جامعه مخالفین دولت خیلی منزوی هســتند. تلاش 
می کنند به شــکلی یک جبهه فعال را راه اندازی کنند. در عرصه رسانه ای، 
به طور طبیعی کیهان کاندیدای این کار است. در جریان جلسه رای اعتماد 
هم بالاخره مخالفت ها ابراز شد و بعضی از وزرا تعداد آرای شان کمتر از بقیه 
بود. بنابراین من فکر می کنم این مسئله طبیعی است و احتمالًا به مرور زمان 
و در ماه های آینده بیشتر این اپوزیسیون دولت شکل خواهد گرفت. در جناح 
اصولگرا نیروهای معتدلی هستند که ممکن است  با دولت پزشکیان دست 

همکاری بدهند. 
شــیرزاد درباره خط کشی های مورد نظر تندروها نیز گفت: مشکل ما با 
این جماعت همیشــه خط کشی های نابجا و تقســیم بندی ها به خودی و 
غیرخودی بوده است؛ درباره دست رد زدن به سینه کسانی که دلسوز کشور 
هستند. جذابیت آقای پزشــکیان در این است که سعی کرد این رویکرد را 
نفی کند و دست رد به سینه دیگران نزند و با انگیزه همدلی و وفاق کارها را 
پیش ببرد. اما کسانی هم هستند که خصلت اصلی شان پیاده کردن افراد از 
قطار انقلاب است. به وفور از این عناصر داریم. ترس ما از اینکه رقیب آقای 
پزشکیان رای بیاورد، همین مسائل بود. حالا هم در موضع قدرت نیستند اما 
در هر صورت، افکارشان که وجود دارد. آن ها می گویند ما جماعتی هستیم 
آسمانی و غیر از ما کسی شایسته خدمت به این کشور نیست. این نگاه جز 
انحصارطلبی و خودحق پنداری نابجا و افراطی اسم دیگری ندارد.  شیرزاد در 
پاسخ به این سوال که سود آنان که خواستار زنده نگه داشتن این مشاجرات 
سیاسی هستند، چیست اظهار داشت: »تشخیص سود آنان در مرحله اول 
دشــوار نیست. کسانی هســتند که قدرت را به طور انحصاری می خواهند 

و دنبال این هســتند که دیگران را با برچســب یا بهانه ای کنار بزنند و تمام 
مناصب و امکانات کشور محدود به آنان که جماعت کوچکی هستند، باشد. 
جماعت کوچکی با چند میلیون رای و مثلًا چند هزار نفر نیروی به اصطلاح 
نخبگان سیاسی هستند که می خواهند کشور را اداره کنند. اما تجربه اداره 
کشور نشان می دهد که آن پروژه خالص سازی که مدنظر آقایان بود، جواب 
نداد. من فکر می کنم پدیده بســیار مهم این اســت که بسیاری از بزرگان و 
دلسوزان نظام به این تفکرات انحصارطلبانه شک کردند و نمی خواهند اجازه 
بدهند سرنوشت مردم و کشور به دست این نوع تفکرات افراطی بیفتد. این 
پدیده جدیدی است که در عرصه سیاسی کشور نمود پیدا کرده و من فکر 
می کنم مجموعه کسانی که به آقای پزشکیان اعتماد کردند و به تغییر امیدوار 

شدند، از زمان انتخابات بیشتر شده است.«

FATFورفعتحریمهابایدهمزمانپیگیریشود �
عبدالرضا فرجی راد، ســفیر پیشــین ایران در نروژ و 
مجارستان درباره حمله تندروها به پزشکیان در موضوعات 
مربوط به سیاست خارجی، به خبرنگار »هم میهن« گفت: 
»اینکه روزنامه کیهان روزی به چیزی بند نکند، مسئله ای 
غیرطبیعی اســت. بنابراین نباید از آن تعجــب کرد. درباره مجلس نیز معتقدم 
آن هایــی کــه این واکنش را به مســئله صــدور انقلاب نشــان دادنــد، منظور 
رئیس جمهور را متوجه نشدند. مسئله ای که آقای پزشکیان مطرح کرد این بود که 
ما خودمان صدور انقلاب نخواهیم داشت، یعنی به کشور دیگری نمی خواهیم 
دسترســی پیدا کنیم، تحریک نمی کنیم و آنچه هســت مردم آن ســرزمین ها 
هستند. مردمی که خودشان ابتدا این انقلاب را طلب کردند و تاثیرات فرهنگی 

آن را گرفتند. معتقدم دوستان مجلس متوجه این موضوع نشدند.« 
این استاد ژئوپلیتیک خاطرنشان کرد: »در خصوص آمریکا هم باید بگویم که 
رئیس جمهور عازم نیویورک است. قرار هم نیست با مقامات آمریکایی گفت وگوی 
مستقیم داشته باشد. آقای عراقچی پیش از این اعلام کرد که معاون بین الملل 
وزارت امور خارجه یعنی آقای غریب آبادی،  آمادگی گفت وگو با کشــورهای ۵ به 
علاوه یک را دارد. آمریکا هم از برجام خارج شده اما در هر صورت مهره اصلی این 
مذاکرات بوده است. نکته ای که آقای پزشکیان مد نظر قرار داد، ناظر بر ملاقات 
مقامات سطح بالاتر بود. این موضع که اگر آمریکایی ها رفتارشان را عوض کنند 
ما هم چنین می کنیم، موضعی است که پیش از نیز گرفته شده و جدید نیست. 
ولی بالاخره آمریکا، آمریکاست. از بعد جنگ جهانی دوم ابرقدرت جهان است و 
رفتارش همین است. مقامات ایران باید طوری صحبت کنند که حرف هایشان 
موجب ایجاد حرف  و حدیث ها نشــود. الان آقای رئیس جمهور دو نکته مطرح 
کردند که این واکنش ها را به وجود آورد. باید با احتیاط بیشــتری صحبت کرد.«  
فرجی راد تاکید کرد: »آنچه مســلم است، ایران اکنون آمادگی مذاکره با غرب را 
دارد. مذاکره با آمریکا و اروپا باید شکل بگیرد و در نهایت به سمت رفع تحریم ها 
برویم. این مذاکرات باید به صورت مســتقیم صورت بگیرد. مسئله FATF نیز به 
این موضوع گره خورده اســت. یعنی نمی توان این مسئله را هم بدون مذاکره با 
آمریکا و اروپا و همچنین رفع تحریم ها حل کرد. باید با هم پیش برود نه اینکه یکی  
به نتیجه برسد و دیگری نرسد. چون مجمع تشخیص مصلحت نظام در این باره 
تصمیم می گیرد، امیدوارم که آقای پزشکیان نامه مورد اشاره خود به این نهاد را 

بنویسند و کار به جریان بیفتد.«

احمد عربانی


